
Bøyning i samiske ord
- i stammen på tostavelsesord er det ikke ekstramerking, dersom de bøyes regelmessig. Dersom 
det ikke er konsonantveksling, merkes det med ,=, f.eks. čuoigi,= , girku,= , álki,= , stáhta,= . 
Det er ikke merking når stammekonsonantene er i svak stadium, f.eks. Biette, Ovllá, stáda, belá. 
Avvik fra vanlig mønster er alltid angitt, f.eks. vihtta,-đ-, guhtta,-đ-. I kontraktstammer på 
tostavelsesord er vokal- og konsonantstammen og annenstavelsens vokal merket slik: 
njuorjju,-urjo-, boazu,-ohcco-, suolu,-ullo-, guottu,-uddo-.

- i trestavelsesord er vokalkvantitet, konsonantveksling og kvantiteten på vokalen mellom annen 
og tredje stavelse merket etter et komma (,), f.eks. čuorvvas,-v- (bare konsonantveksling), 
bađuš,-hto- (konsonantveksling og vokalveksling), njuovus,-uvvo- (vokalveksling, 
konsonantveksling og veksling av vokal mellom andre og tredje stavelse), gávccis,-á- (veksling 
bare av vokalen mellom andre og tredje stavelse), bábir,-hp(á)- (konsonantveksling, men 
vokalen mellom andre og tredje stavelse kan være uten veksling).

- veksling i endekonsonanten er angitt etter kolon (:), f.eks. nannán:m, lottáš:ž, stáinnat:h, 
čeabet:h, ustit:b, guottet:d, čuoivvat:g, beana,-tn-:g, bavssa,-ks-:m, guolbba,-lb-:n, borramuš:-
šš-,-š-, oaivámuš:-žž-,-čč- osv. Dersom endekonsonanten blir borte under bøyninga, er det merket 
med en Ø, f.eks. čáppa,-bbá-:Ø, fális,-ll-:Ø. I noen tilfeller vil ikke endevokalen bli borte og da 
settes Ø-merket i parentes, f.eks. menodahkes,-hkká-(:Ø).

- adjektivets attributtform er angitt etter #-merket, f.eks. baski#baskkes, 
galmmas,-lbm-#galbma. Dersom det etter #-merket er ført opp en Ø, har ikke adjektivet 
attributtform, f.eks. váibbas,-ib-#Ø, gortnas,-rdn-#Ø. Er det merket #-is, er attributtformen 
ordets stamme + is, f.eks. dássit:d#-is (attributtformen er dássidis). Dersom stammekonsonanten 
har stadieveksling, vil -is føyes til ordets sterke stadium, f.eks. sihkar,-hkk-#-is (attributtform 
sihkkaris). Er det merket #=is, vil det si at endelsen -is føyes til ordets (svake stadium) i 
nominativformen, f.eks. suohtas,-htt-(#=is) (attributtform suohtas ~ suohtasis ), láššis,-ššá-#=is 
(attributtform láššisis). Dersom det ikke er #-merke etter adjektivet, brukes adjektivets 
grunnform (oppslagsordet) også som attributt, f.eks. ráinnas,-idn- (attributtform ráinnas), nuorra 
(attributtform nuorra).


